
Geachte dames en heren,  
 
Het recent opgeleverde RIVM rapport “Depositieonderzoek IJmond 2020” wekte bij mij verbijstering, 
liet mijn onrust (extra) oplaaien, gaf mijn vertrouwen in wet- en regelgeving een deuk … en 
gelijktijdig zijn de uitkomsten helaas geen verrassing; want dat we in de IJmond in een ongezonde 
omgeving wonen en dat de uitstoot van Tata daar de grootste bijdrage in heeft, dat weet toch 
iedereen?!  
 
Ik ben opgegroeid met de hoogovens in de buurt en woon al ruim 2 decennia in Wijk aan Zee. 
Bekend met de fabrieksgeuren, de wolken uit de schoorstenen aan de horizon, de lichtjes bij nacht, 
het schoonmaken van je waslijn en tuinmeubels voor gebruik, en ik heb vrienden en familie die 
werkzaam zijn bij (of in meer of mindere mate financieel afhankelijk van) de Staalgigant 
Hoogovens/Tata.   
De overlast van stof, geur en geluid heb ik altijd als een vanzelfsprekendheid geaccepteerd. Mijn 
schouders erover opgehaald. Het hoort er nu eenmaal bij, bij het wonen in de IJmond.  
 
Mijn dochter van 7 heeft op haar 5e tot 2 maal toe een longontsteking gehad. Mijn zoontje van 5 
moest recent aan de Ventolin/Puffer omdat hij zo hoestte en benauwd was. De diagnose is nog niet 
gesteld, maar Astma is aannemelijk. Ook niet vastgesteld, maar wel zeer aannemelijk op basis van de 
diverse (recente) rapporten van GGD en RIVM is dat beiden last hebben van de vervuilde lucht in hun 
leefomgeving. Een leefomgeving en lucht die vervuild worden door Tata.  
Van “slechts” overlast is allang geen sprake meer. Al wil Tata ons dat graag doen geloven. We hebben 
het hier over ernstige gezondheidsrisico’s.  
 
Ik laat me graag geruststellen, want Wijk aan Zee is een prachtige en fijne plek om te wonen. En ik wil 
geloven dat mijn kinderen hier gezond opgroeien.  
Dus als de zon weer schijnt, de wind uit het noorden komt, de sympathiek ogende  en charismatische 
Hans vd Berg in een landelijke krant zegt dat we hem aan zijn woord mogen houden, op sociale 
media mensen om het hardst beweren dat Tata zoveel investeert in groener en schoner worden… 
dan steek ik mijn kop weer in het zand. Dan wil ik zo graag geloven dat het allemaal niet zo slecht is, 
en dat het beter wordt….  
Maar de verschillende onderzoeken door GGD en RIVM liegen er niet om! 2 jaar geleden sprak ik 
samen met andere bezorgde ouders met de heer Van den Berg. Hij verzekerde ons toen beterschap, 
n.a.v. de grafietregens en overlast, en de daarbij behorende gezondheidsrisico’s. Verbijstert ben ik 
dat het recente RIVM rapport constateert dat de concentratie van schadelijke stoffen in de afgelopen 
2 jaar hoger is in plaats van lager. Wie deze uitkomsten bagatelliseert, wil de waarheid niet onder 
ogen zien.  
 
Dat het beter wordt, dat wil ik graag geloven, omdat het niet anders kan.  Maar… Hoe snel wordt het 
beter? En wie gaat het verschil maken? Ik lees prachtige plannen, van zowel Tata, als allerlei andere 
instanties en mensen die er blijkbaar verstand van hebben. Wie hakt de knopen door en wie maakt 
de juiste keuzes? De buitenlandse directie? De aandeelhouders? De directeur in IJmuiden? De 
Overheid?  
Ik geef mijn vertrouwen aan u! U kunt en u moet het verschil gaan maken! De nadelige effecten van 
de staalindustrie op de gezondheid en de leefomgeving in de IJmond moeten zo snel mogelijk zo veel 
mogelijk verminderen. Als Tata niet zijn verantwoordelijkheid sneller neemt, dan vertrouw ik erop 
dat u dat wel doet. Maak de juiste keuzes die ervoor zorgen dat er op korte termijn een forse 
verbetering plaatsvindt in de kwaliteit van de leefomgeving van de IJmond. (Zoals bijvoorbeeld het 
aandringen tot de sluiting van de verouderde cokesfabriek (Kofa 2) die een groot probleem voor de 
volksgezondheid en veiligheid is). Voor de huidige generatie, voor de kinderen die nu opgroeien. Die 
kinderen die niet nog 2, 5, laat staan 9 jaar kunnen wachten tot (misschien, want echte garanties 
krijgen we niet) alle mooie beloftes uitkomen in 2030.     


